
   

IWEIN VAN AALST

Verslag ledenvergadering van donderdag 22 juni 2023 
 
Aanwezig : Johan Baten en Hilde, Michel De Gols, Maria De Proft, Frans Jansegers en
Annie, Freddy Maes en Martine, Eddy Merveillie, Ariël Van Den Bossche, Reddy Van
der  Borght,  Luc  Van  Der  Straeten,  Willy  Van  der  Voorde  en  Marie  Paul,  Firmin
Verbrugge en Nadine, Michel verhelst. 

Gasten: Julien en Godelieve Noynaert, gasten van Willy De Smet;
             spreker Els Schockaert.

Menu : Rundstartaar van Belgisch Blauw Wit & salsa van Coeur de Boeuf tomaat
            Paling in 't groen en pommes allumettes
            Tarte tatin van peer en vanille ijs 

De bijeenkomst wordt gestart met enkele mededelingen van het  bestuur over het
verloop van de  recent bijeengekomen Algemene Vergadering.  Vervolgens geeft  de
voorzitter van de “Kortfilm-werkgroep” enige verdere toelichting over de planning van
de organisatie van ons kortfilmfestival en maakt van de gelegenheid ook gebruik om
de  aan  de  schooldirectie  gerichte  brief  en  het  inschrijvingsformulier  aan  de
aanwezigen uit te delen. Als afsluiting van het inleidend gedeelte trakeert onze niet te
stuiten protocolmeester   en “Peeple-virtuoos” Willy  Van der Voorde het  aanwezige
publiek op een geimproviseerde sessie over de werking van de nieuwe webstek. 

Gastspreker :  Els Schockaert
Onze  gastspreker  Els  Schockaert,  Algemeen  directeur  van  de  Go-scholengroep
Dender, ingeleid door haar gewezen mentor Firmin Verbrugge ,  gunt ons met haar
uiteenzetting een inkijk in de wondere wereld van het onderwijs in Vlaanderen. Een
onderwijs,dat  afgaande  op  de  resultaten  van  internationaal  onderzoek,  helaas
kwalitatief  achteruit  boert  zoals  de meest recente PISA-score pijnlijk  aantoont. De
moeilijkheden  waarmee  leerkrachten  en  directeurs  zich  in  deze  steeds  sneller
evoluerende  tijden  geconfronteerd  zien,  zijn  dan  ook  legio.  Naast  het  tekort  aan
leerkrachten stelt  zich immers ook het  probleem van het  binnen de maatschappij
tanend aanzien van de leraar die naast zijn educatieve opdracht ook nog eens van
overheidswege overstelpt wordt met allerhande administratieve en andere randtaken.
De toenemende diversiteit in de klassen en de daarmee samenhangende nood aan
differentiëring  die  nog  eens  een  extra  dimensie  krijgt  door  de  gevolgen  van  de
verplichting tot  het verstrekken van inclusief  onderwijs  vergt van het lerarenkorps
een enorme inzet en flexibiliteit. De politieke wispelturigheid waarin de opéénvolgende
ministeriële excellenties  die het  onderwijs onder  hun bevoegheid  hebben met brio
excelleren,  helpt  de  zaak  zeker  niet  vooruit.  Er  wordt  immers  gegoocheld  met
leerdoelstellingen en nieuwe eindtermen dat het een lieve lust is. Zelfs in die mate dat
leerkrachten op een gegeven ogenblik in september les dienden te geven op basis van
doelstellingen waarover niet eens een akkoord bestond. Nochtans is iedereen het er



over eens dat de huidige leefwereld van onze kinderen die reeds vanaf jonge leeftijd
via  allerhande  digitale  sociale  media  letterlijk  met  prikkels  van  buitenaf  worden
bestookt  een  aangepaste  aanpak  van  het  onderwijs  vereist.  Het  aanleren  van  de
zogenaamde 21st eeuwse vaardigheden wordt  dan ook al  vanaf  de kleuterklas  als
noodzakelijk  gezien  wat  uiteraard  veronderstelt  dat  de  school  daartoe  de  nodige
middelen  en  kennis  in  huis  heeft  wat  helaas  lang  niet  overal  het  geval  is.  De
coronacrisis heeft ons geleerd dat de fameuze “digi-sprong” niet enkel kan worden
gerealiseerd met het zomaar massaal uitdelen van laptops. In heel wat scholen bleken
noch de leerkrachten, noch de infrastructuur hiervoor klaar te zijn. Wat ons meteen op
een ander heikel punt brengt : de verouderde schoolinfrastructuur en de kosten dat
dit met zich meebrengt. Hier moeten de scholen het zien te doen met de hun door de
Vlaamse  overheid  toegekende  budgetten.  Voor  scholengroep  Dender  betekent  dit
bijvoorbeeld  dat  er  momenteel  € 600.000 voor  handen is  waarmee moet  worden
verbouwd en gebouwd om aan alle nieuwe normen te kunnen voldoen. Soms wordt
ook soelaas gevonden in samenwerkingsakkoorden. Zo zijn er Aalsterse scholen die
buiten  de  schooltijd  hun  gebouwen  ter  beschikking  stellen  van  een  hobby-  of
sportclub. 

Kortom, de toestand is ernstig maar volgens Mevr. Schockaert geenszins hopeloos. De
bevindingen  van  de  Commissie  Beter  Onderwijs,  bekend  als  het  zogenaamde
“Brinckmannrapport”  formuleerde  enkele  adviezen  op  basis  waarvan  het  tij  kan
worden gekeerd. Het meest frappante in dit rapport is wel de vaststelling dat er wordt
gepleit voor een terugkeer naar de essentie : het bijbrengen van basiskennis waarbij
de leerling en zijn leerkracht centraal staan. Algemeen directeur Schockaert citeert
enkele aanbevelingen uit dit rapport : 

-Leerkrachten moeten de ruimte en de steun krijgen om kwaliteitsvol les te geven.
Bovendien moeten de leerkrachten zich niet enkel gesteund weten door hun directie
maar ook door de maatschappij, met name de ouders.

-Ouders moeten de pedagogische werking van de school voluit ondersteunen 

-Herwaarderen en meer tijd uittrekken voor het lezen en in casu het begrijpend lezen 

-Het  technisch  en  het  beroepsonderwijs  verdienen  meer  maatschappelijke
waardering. 

-Ook aan kansarme kinderen moet hoge verwachtingen worden gesteld. Zij
moeten extra worden gestimuleerd. 

-Niemand  heeft  baat  bij  een  overdiagnostisering  of  de  therapeutisering  van  elk
leerprobleem. Het bestaan van problemen als dyslexie, discalculatie enzv. moeten wel
worden erkend maar er moet omzichtiger worden omgesprongen met het toekennen
van allerhande “ labels”.    

–Leerkrachten  moeten  de  mogelijkheid  krijgen  om  door  te  groeien  tot  de
status  van  expertleerkracht  die  startende  leerkrachten  kan  bijstaan  en
begeleiden. 

-Er  komt  best  een  instapproef  met  bindend  gevolg  bij  het  begin  van  de
lerarenopleiding. 

Verder  is  het  de  bedoeling  dat  de  kwaliteit  van het  onderwijs  kan  worden



gemeten ten opzichte van het zogenaamde “Referentiekader-onderwijs” waarin
omschreven staat wat van  kwaliteitsvol onderwijs wordt verwacht. Het is de
bedoeling dat alle scholen om de 5 jaar een inspectierapport krijgen waarmee
zij  dan verder  aan  de slag  kunnen  gaan.  Ook  de  pas  ingevoerde  Vlaamse
toetsen moeten toelaten om tussen vergelijkbare scholen de kwaliteit van het
onderwijs te meten. 

De  boeiende  lezing wordt  afgerond met een geanimeerde vragenronde wat
meteen  ook  onze  bezorgdheid  over  de  toekomst  van  het  onderwijs  in
Vlaanderen  illustreert.  Gelukkig  kan  het  onderwijs  rekenen  op  heel  wat
energieke, gedreven en positief ingestelde personen zoals Els Schockaert die
zich blijven inzetten voor de zaak  en hoeft er dus niet te worden gewanhoopt. 

Eddy MERVEILLIE
secretaris -verslaggever

Link naar onze webpagina 
https://www.aalstmarnixring.org/marnix-ring-iwein-van-aalst


